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بهروز غريب پور عنوان کرد

گلستان و بوستان سعدي را به جاي دانشگاه به مدارس بياوريم

    مصطفي شاه کرمي
 گرايش به قصه گويي و داستان سرايي به ويژه داستان هاي 
کهن يک ام�ر لاينفک زندگ�ي اجتماعي ما ب�وده و اگر 
چنين پديده اي ک�ه انتق�ال فرهنگ و دان�ش عمومي، 
مرام و س�نت و رويکرده�اي يک قوم و ملت محس�وب 
مي ش�وند، در مت�ن تولي�دات ک�ودک و نوج�وان قرار 
نگيرد، معلوم اس�ت که چه سرنوشتي پيدا خواهيم کرد

فيلمسازان و هنرمندان عرصه سينماي کودک معتقدند براي 
حمايت هنر از اين گونه سينمايي لازم است که ضمن تمرکز 
روي قصه هاي ايراني براي س��اخت فيلم کودک و نوجوان به 
تکميل چرخه سينماي کودک از پيش توليد تا پس از اکران 
برنامه  ريزي و کاربست هاي عملياتي داشته باشيم. چه اينکه 
سينماي کودک براي رسيدن اين نسل به رستگاري و خلاقيت 
بايد وجوه آموزشي، سرگرم کنندگي و تربيتي را با هم داشته 
باشند.  سيروس حس��ن پور، نويس��نده و کارگردان سينما و 
تلويزيون که س��ابقه همکاري با مجي��د مجيدي و همچنين 
توليد فيلم هاي متنوعي در ح��وزه کودک و نوج��وان را دارد 
ضمن اشاره به اينکه اين روزها همه توجه ها به سمت فيلم هاي 
بزرگسال رفته و لازم اس��ت نسبت به سينماي کودکان توجه 
بيشتري صورت گيرد، اظهار کرد: سرمايه گذاري در حوزه فيلم 
کودکان و نوجوانان نبايد معطوف به يک فيلم خاص شود، بلکه 
بايد سبد متنوعي براي اين فيلم ها در نظر گرفت. لازم است تا 
ژانرهاي مختلف کودک در آن گنجانده شود و از چرخه توزيع و 
نمايش آثار نيز به شکلي ويژه حمايت صورت گيرد.  کارگردان و 
نويسنده فيلم سينمايي »قطار کودکي« درباره سرمايه گذاري 
بخش خصوصي در سينماي کودک و نوجوان گفت: متأسفانه 
بخش خصوصي در اين حوزه چندان ورود نمي کند. البته موارد 
استثنا هم وجود دارد ولي زماني که اکران مطلوبي براي اين گونه 
فيلم ها در نظر گرفته نشده و پش��توانه نمايش و اکران کودک 
وجود ندارد با موفقيت روبه رو نمي شود. سرمايه گذار هم به اين 

نتيجه مي رسد که سرمايه را وارد اين بخش نکند.  وي ادامه داد: 
پيش از اين بخش خصوصي در سينماي کودک فعال تر بود، اما 
فعاليت آنها کمتر شده و اگر مواردي وجود دارد، به موضوعات 

خاص محدود مي شود؛ اين تنوع هنوز اتفاق نيفتاده است. 
حسن پور درباره اهميت و جايگاه سينماي کودک و نوجوان و نقش 
آموزشي و تربيتي آن در سينماي کودک و نوجوان گفت: وقتي 
اين چرخه متوقف يا کم سرعت شود، متأسفانه اين جريان به وقفه 
مي افتد و آموزش صورت نمي گيرد. شرايط کودکان نسل جديد 
به گونه اي است که مي توانيم با توليدات متنوع، خوب و آموزنده، 
روند آموزش کودکان را جهت دهي کنيم، ولي در اين زمينه چندان 
مطلوب عمل نکرديم. به هر حال بايد اين واقعيت را بپذيريم که 
کودکان ما به آثار کش��ورهاي غربي و آسياي شرقي تمايل پيدا 

کرده اند و جذابيت اين گونه آثار براي کودکان بيشتر است. 
بهروز غريب  پور، نويسنده، کارگردان تئاتر و سينما و استاد نمايش 
عروسکي نيز در خصوص برگزاري جشنواره فيلم کودک و نوجوان 
گفت: اولين مسئله من در باره برگزاري جشنواره اين است که 
چنين رويدادي در حقيقت رونمايي از آثاري است که مورد بازديد 
و تماشاي مردم قرار نگرفته و از طرفي ديگر اين داوران هستند که 
تصميم مي گيرند کدام اثر توليد شده خوب يا بد است و چه رتبه اي 
دارد.  نويسنده فيلمنامه »دونده« ادامه داد: اما نکته دوم اين است 
گرايش به قصه گويي و داستان سرايي به ويژه داستان هاي کهن 
يک امر لاينفک زندگي اجتماعي ما بوده و اگر چنين پديده اي که 
انتقال فرهنگ و دانش عمومي، مرام و سنت و رويکردهاي يک 
قوم و ملت محسوب مي شوند، در متن توليدات کودک و نوجوان 
قرار نگيرد، معلوم است که چه سرنوشتي پيدا خواهيم کرد. از اين 
رو معتقدم بايد براي جلب توجه تماشاگر به حال آنها توجه کنيم. 
بايد يادمان باشد اين ها مادران، پدران و مديران آينده ما خواهند 
بود. اين بچه هاي امروز اداره کنندگان آينده کشور هستند.  وي 
افزود: من معتقدم بايد گلس��تان و بوستان س��عدي را به جاي 
اينکه در دانش��گاه آموزش بدهيم در مدارس به بچه ها آموزش 
بدهيم تا خيلي از اين اشعار ارزشمند صرفاً سرمشق کلاس هاي 
خوش نويسي نشوند. يعني سينماي کودک بايد سينماي پايه، 
آموزشي، سرگرم کننده و تربيت کننده نسل آينده باشد براي 

رسيدن به رستگاري، خلاقيت، انسانيت و مدارا. 
غريب پور تأکيد کرد: تنها راه عبور از اين معضل اين است که 
بر روي قصه هاي ايراني براي س��اخت فيلم کودک و نوجوان 
سرمايه گذاري کنيم و به موازات آن نيز براي تکميل چرخه 
س��ينماي کودک از پيش توليد تا پس از اک��ران برنامه هاي 

راهبردي و عملياتي داشته باشيم.

براي نخستين بار

چين با مستندي درباره جنگ جهاني دوم به اسکار ۲۰۲۵ رفت

چين مس�تندي درباره جنگ جهاني دوم با عنوان »غرق 
شدن ليسبون مارو« را براي رقابت در بخش فيلم بين المللي 

اسکار معرفي کرد. 
به گزارش مهر به نقل از هاليوود ريپورتر، چين فيلم مستند »غرق 
شدن ليسبون مارو« مس��تندي از جنگ جهاني دوم به کارگرداني 
فانگ لي را به عن��وان نماينده خود در نود و هفتمي��ن دوره جوايز 
اسکار فيلم بلند بين المللي انتخاب کرد.  اين نخستين باري است 
که از سال ۱۹۷۹ چين وارد اين رقابت شده و يک فيلم مستند را به 
آکادمي معرفي کرده است، با اين حال اين انتخاب هم در روند انتخاب 
فيلم هاي قبلي و برانگيزاننده احساسات ملي گرايانه داخلي است.  اين 
فيلم که فيلم افتتاحيه جشنواره بين المللي فيلم شانگهاي در ماه 
ژوئن بود، بخشي تقريباً مبهم از سال ۱۹۴۲ جنگ جهاني دوم را زنده 
مي کند و درباره يک کشتي بي نشان ژاپني به نام ليسبون مارو است 
که از آن براي انتقال اسيران جنگي استفاده مي شد و به دست نيروي 
دريايي امريکا اژدر خورد. بيش از ۸۰۰ سرباز بريتانيايي با متلاشي 

شدن کشتي جان خود را از دس��ت دادند که يا بر اثر غرق شدن يا 
تيراندازي ژاپني ها بود. نزديک به ۳۸۰ اسير بريتانيايي هم به دست 
ماهيگيران چيني که در آن حوالي بودند و جان خود را براي نجات و 
پناه دادن اسرا در برابر نيروهاي ژاپني به خطر انداختند، نجات يافتند. 
فيلم هس��ته عاطفي خود را در ش��جاعت و فداکاري اين قهرمانان 
معمولي چيني ش��کل داده اس��ت.  فنگ کارگردان و تهيه کننده 
فيلم، سفرهاي زيادي کرد تا داس��تان غرق شدن کشتي و تجربه 
بازماندگان آن را جمع آوري کند. اين کارگردان که سابقه طولاني 
در صنعت سينماي چين دارد و به عنوان نقشه بردار اقيانوس نيز کار 
کرده، گفته در سراسر چين، بريتانيا، ژاپن، امريکا و کانادا سفر کرده 
و اسراي جنگي بازمانده را رديابي کرده و در نهايت با بيش از ۱۳۰ نفر 
از فرزندان آنها مصاحبه و ده ها هزار عکس تاريخي جمع آوري کرده 
است تا داستان فيلم را به تصوير بکشد. تنها ماهيگير زنده چيني که 
در نجات اسرا شرکت داشت و همچنين اولين مورخي که به تحقيق 
عميق در اين زمينه پرداخته ديگر پايه هايي هستند که اين مستند را 
شکل داده اند.  فيلم »غرق شدن ليسبون مارو« ۶ سپتامبر اکران شد 
و امتياز بالاي ۹/۳ را در سايت دوبان چين کسب کرد و تاکنون حدود 
۵ ميليون دلار در سينماهاي چين فروش کرده که براي يک مستند 
در اين کشور غيرمعمول است.  در ۲۵ سالي که چين در رقابت اسکار 
شرکت کرده دو بار نامزد بهترين فيلم بين المللي شده است. ژانگ 
ييمو سال ۱۹۹۰ با تراژدي عاشقانه »جو دوو« با نقش آفريني گونگ 
لي اولين نامزدي اسکار را براي کشورش به ارمغان آورد و بعداً نيز اين 
موفقيت را با »قهرمان« در سال ۲۰۰۲ تکرار کرد. چين هنوز موفق 

به کسب اسکار بهترين فيلم بين المللي نشده است.

روايت کارگردان فيلم اسکاري ايران از بچه هاي غزه

    سيد مرتضي ذاکر
سينماگر کشورمان با اشاره به شهادت 14 هزار کودک بي گناه 
و اهميت خلق آثار هنري براي زنده نگه داش�تن اين مقاومت 
گفت: ما بايد با هنر و فيلم هايمان اي�ن صحنه ها را به ياد مردم 
بياوريم. نمي توانيم م�رگ 14 هزار ک�ودک را ناديده بگيريم. 
بابک خواجه پاشا، کارگردان و فيلمنامه نويس کشورمان، با اظهار 
ناراحتي از ش��رايط کنوني منطقه و کشته ش��دن زنان و کودکان 
بي گناه گفت: »واقعاً اين دو س��ه روز حالم خوش نيس��ت. به ويژه، 
چون بيش��تر در ژانر کودک و نوجوان فعاليت مي کنم، احس��اس 
مي کنم حال زمين خوب نيس��ت. مرگ ۱۴ هزار بچه را نمي توانم 
درک کنم. حس مي کنم زمين برکتش به وجود بچه هاست و بدون 

آنها حرمتي ندارد. «
خواجه پاشا با ابراز تأسف از بي تفاوتي جهاني نسبت به اين فاجعه 
افزود: »۱۴ هزار بچه کشته مي ش��وند اما کسي اهميت نمي دهد. 
زمين بايد خودش جامعه هايي مثل اسرائيل را نابود کند. من کاري 
به سياست ندارم، بلکه از منظر انسانيت صحبت مي کنم. چقدر اين 

کار زشت و قبيح است. «
وي ضمن تأکيد بر اينکه او و ديگر هنرمندان در شرايط فعلي کاري 
جز خلق آثار هنري از دست ش��ان برنمي آيد اظهار داشت: »تنها 
کاري که از دست من برمي آيد اين اس��ت که اثر هنري خلق کنم؛ 
فيلم نامه اي که بتواند اين جنايات را در ذهن ها زنده نگه دارد، حتي 

اگر در لابه لاي خبر ها فراموش شوند. «
اين فيلمس��از با يادآوري تعداد زياد قربانيان ک��ودک در جنگ رژيم 
صهيونيس��تي بر عليه مردم مظلوم و بي دفاع غزه اظهار کرد: »تصور 
کنيد يک استاديوم ۱۲ هزار نفري پر از بچه هاست. حتي در طول هشت 

سال دفاع مقدس ما شايد يک هفتم اين تعداد بچه شهيد شدند. «
او در ادامه به شباهت بين واقعه عاشورا و جنايات امروز اشاره کرد 
و گفت: »يکي از دلايل ماندگاري عاش��ورا اين اس��ت که با وجود 
تلاش هاي رژيم هاي مختلف براي ناب��ودي آن، هر بار اين درخت 
از بغلش سبز شده و رشد کرده است. عاشورا سرشار از مظلوميت، 
انسانيت، فداکاري، عش��ق، وفا و غيرت اس��ت. اين مفاهيم باعث 

مي شود که عاشورا براي مردم زنده بماند. «
خواجه پاش��ا ضمن اش��اره به تأثيرات فرهنگي و رسانه اي گفت: 
»حرف حق، حرف خداس��ت و ما هر حرفي که مي زنيم از فطرت 
ماس��ت. اگر حرفي به جز حق بخواهم بگويم، نمي گويم. وظيفه ما 
اين است که حقايق را ساده و واضح براي همه، به ويژه براي کودکان، 

بيان کنيم.«
وي در پايان با تأکيد بر اينکه رس��الت هنرمندان در بازنمايي اين 
فجايع اس��ت خاطر نش��ان کرد: »ما بايد با هنر و فيلم هايمان اين 
جنايات را به ياد مردم بياوريم. نمي تواني��م مرگ ۱۴ هزار کودک 

را ناديده بگيريم. «

روايت ناصر فيض از سخن کودک لبناني 
درباره شهيد نصرالله

    دریچه

     سینمای کودک

آنچه شرح آن در کتاب »الي بيت المقدس« 
ظرفيت ه�اي  مي ده�د  نش�ان  آم�ده 
بين الملل�ي به وي�ژه در موضوع فلس�طين 
خيلي بالاس�ت. در کارواني که کمک هايي 
براي غزه حمل مي کرد از س�ه قاره مختلف 
افرادي با دغدغه فلسطين حضور داشتند. 
ناصر فيض، شاعر کشورمان در نشست رونمايي 
کتاب »الي بيت المقدس« که در سراي اهل قلم 
خانه کتاب و ادبيات ايران برگزار شد گفت: در 
سفر شکس��ت حصر غزه، افرادي از مليت هاي 
مختلف حضور داشتند تا حس همراهي با ملت 
فلسطين را منتقل کنند. از همان ابتداي سفر 
دغدغه جدي فلسطين در اذهان افراد بود و افراد 

اين کاروان از جاهاي مختلفي آمده بودند. 
او افزود: در اين سفر افرادي از کشور خود آمده 
بودند تا در اتوبوسي به سمت غزه حرکت کنند 
که س��فر راحتي نبود. س��فري که فراز و فرود 
بسياري داشت و بايد دشواري زيادي متحمل 
مي شدند. اين نوع س��فر و همراهي با موضوع 
فلسطين انسان را به تفکر جدي وا مي داشت. 
من تص��ورم اين بود که در حال طي مس��يري 
هستم که بروم اسرائيل را محو کنم و برگردم. 
اين حس وقتي بيشتر ش��د که در آنکارا مقابل 
محل زندگي سفير اسرائيل ايستاديم و سربازان 

مقابل در سفارت را نگاه مي کرديم. 
اين ش��اعر ادام��ه داد: در آنجا واقعاً احس��اس 
مي کردم چه چيزي ما را تا اينجا آورده است؟ آيا 
غير از اين است که يک هدف و موضوع مقدس 
باعث شد که افراد مختلفي مثل نويسنده، شاعر 
و مدير کمکي براي مردم فلس��طين باشد و از 

نزديک دريابد که چه خبر است؟ 
فيض با اشاره به ملاقاتش با مجروحان بمباران 
ضاحيه بيروت گفت: يک عده از مجروحاني را 
که در بيروت پيجر دست شان بود به بيمارستان 
بقي��ه الله منتقل کردن��د. يکي از آنه��ا کودکي 
۱۱ساله اس��ت که وقتي مادرش براي شهادت 
سيد حسن نصرالله گريه مي کرد، به او گفت: مگر 

تصوري غير شهادت براي سيدحسن داشتي؟
او درباره کتاب »الي بيت المقدس« عنوان کرد: 
به هر حال سفر دشواري که براي کمک رساندن 
به مردم غزه به سرانجام رس��يد، در اين کتاب 
ثبت شده و چه قدر خوب است که اين اثر درباره 

اين سفر نوش��ته ش��د و زبان آن هم به شکلي 
است که براي مخاطب خس��ته کننده نيست. 
نوشتن درباره اين س��فر خوب است تا ديگران 
هم دريابند چه اتفاقي افتاد و چرا اين سفر شکل 
گرفت. سفري که براي ما آموزنده بود و حضور 

در مسير غزه حس و حال خاصي داشت. 
س��يد محمد مهدي يزدان پرس��ت نيز در اين 
نشست درباره سفرنامه الي بيت المقدس عنوان 
کرد: يک گ��روه مردمي در ترکي��ه جمعي راه 
انداخت و با کمک تش��کل هاي تازه تأس��يس 
حامي فلسطين در کشورهاي مختلف قاره آسيا، 
کارواني به مقصد غزه روانه کرد. اين کاروان از هند 
شروع به حرکت کرد و با عبور از پاکستان و ايران 
و ترکيه و سوريه از طريق بندر لاذقيه سوريه با 
کشتي وارد بندر العريش مصر و از آنجا به صورت 
زميني وارد غزه شد؛ البته دولت مصر اجازه نداد 
که ايراني ها همراه اي��ن کاروان بروند. اولين بار 
اعضاي کاروان با بهت و اشک از مرزها گذشتند 
و رفتند تا رسيدند به داخل غزه. طرح ريزي اين 
کاروان معروف به کاروان آسيايي »شکست حصر 
غزه« طوري بود که اس��رائيل هم نخواس��ت در 
برابرش مقاومت کند؛ مخصوصاً بعد از افتضاحي 

که سر کشتي ترکيه اي پيش آورده بود. 
    زبان ارتباط گرفتن با ديگران را بياموزيم

محس��ن مؤمني ش��ريف، نويس��نده نيز اين 
نشست گفت: ش��هادت سيدحس��ن نصرالله، 
هشداري براي همه است که فراموش نکنيم که 
ادامه دهنده راه چه کارواني هستيم. ما بايد در 

سمت درست تاريخ حرکت کنيم. شهادت ها و 
حوادث غمباري که در غزه روي داد، براي امثال 
من و ناصر فيض تازگي ن��دارد و در اين چهل و 
چهار سال از اين قضايا بسيار ديده ايم. هر چند 
شايد گاهي به دلايلي از راه مان دور شديم، اما 
خداوند ب��از ما را متوجه اين کرده که رس��الت 
و مس��ئوليت بزرگي داريم و قرار اس��ت اتفاق 

بزرگي بيفتد. 
او افزود: طبيعتاً اتفاقات بزرگ هزينه هاي بزرگي 
دارد، چون هرچه پيروزي هاي بزرگ راحت به 
دست بيايد، راحت هم از دست مي رود. شهادت 
سيدحسن نصرالله هزينه پيروزي بزرگي است 
که در آينده به دس��ت خواهيم آورد. اميدوارم 
عمرم��ان کفاف بده��د و به زودي ش��اهد اين 
پيروزي باشيم. به هر صورت فقدان عزيزي مثل 
شهيد نصرالله حتماً سنگين است. او نابغه بود و 

کمتر انساني مثل او به وجود مي آيد. 
مؤمني ش��ريف ادام��ه داد: با وجود ش��هادت 
سيدحس��ن نصرالله از خداوند ش��اکريم که از 
جنس شيعيان بزرگ انس��اني چون او آفريد، 
به بهترين شکل او را معرفي کرد و رفتنش هم 
رفتن قهرمانانه اي بود. از اين بابت شاکر خداوند 
هس��تيم. چون ما ارادتمند اين نوع انس��ان ها 

هستيم و در اين جبهه قرار داريم. 
او درباره کتاب »الي بيت المقدس« نيز اش��اره 
کرد: آنچه شرح آن در کتاب »الي بيت المقدس« 
آمده نشان مي دهد ظرفيت هاي بين المللي به 
ويژه در موضوع فلس��طين خيلي بالاست. در 
کارواني که کمک هايي براي غزه حمل مي کرد 
از س��ه قاره مختلف افرادي با دغدغه فلسطين 
حضور داش��تند. اغلب افرادي که آمده بودند 
با مش��کلاتي در کاروان حاضر ش��دند. حضور 
افراد مختلف در کاروان نش��ان داد که مسئله 
فلسطين، يک مسئله صرفاً عربي يا منطقه اي 
و اسلامي نيست. مسئله فلسطين يک مسئله 
کاملًا انساني و بين المللي است. همان طور که 
در يک سال اخير ما ش��اهد وجوهي جهاني از 

ملت فلسطين بوده ايم. 
اين نويس��نده عنوان کرد: نکته ديگر، مسئله 
ارتباط م��ا با ديگ��ران اس��ت. م��ا در کاروان 
کمک هاي مردمي براي فلسطين متوجه شديم 
اگر بخواهيم در دنيا حرف مان ش��نيده ش��ود 
بايد بتوانيم با دنيا و ب��ا آدم هايي که حرف ما و 
آرمان هاي م��ا براي آنها مقدس اس��ت، حرف 
بزنيم. ما بايد با اي��ن افراد ارتب��اط بگيريم در 
دنيايي که رسانه هاي بزرگ در سيطره کساني 
هس��تند که با ما دش��مني دارند. حالا راحت 
مي توانيم بگوييم دشمن، هر چند برخي به واژه 
دشمن حساسيت داشتند، اما دشمن، دشمن 
است و شاخ و دم ندارد. برخي مي توانند چشم ها 
و گوش هايشان را بر واقعيت ها ببندند. در چنين 
شرايطي بايد آحاد انسان ها با هم ارتباط برقرار 
کنند و بتوانند با هم صحبت کنند. ما بايد زبان 
ارتباط را ياد بگيريم. تش��کل ام��ت واحده که 
برگزارکننده ايراني رويداد کاروان کمک به غزه 
بود، خوشبختانه تا اندازه اي توانست موفق شود 

و اين ارتباط را برقرار کند و گسترش دهد. 

آنچ��ه ش��رح آن در کت��اب 
»ال��ي بيت المق��دس« آمده 
نشان مي دهد ظرفيت هاي 
بين المللي به ويژه در موضوع 
فلسطين خيلي بالاست. در 
کارواني که کمک هايي براي 
غزه حمل مي کرد از سه قاره 
مختلف افرادي ب��ا دغدغه 
فلس��طين حضور داشتند

    دیدگاه

امام هادی عليه السلام:

هر که از آفري�دگار فرمان 
ببرد، از خش�م آفريدگان 

پروا ندارد.

گزيده تحف العقول ص ٦۵

به مناسبت روز جهاني معماري
فضاهاي عمومي و تعاملات اجتماعي 

تهران بررسي خواهد شد
به مناسبت روز بزرگداشت تهران 
و به بهانه روز جهاني معماري يک 
نشس�ت هم انديش�ي برگ�زار 

خواهد شد. 
موض��وع »فضاه��اي عموم��ي و 
تعاملات اجتماعي« قرار اس��ت به 
مناس��بت روز بزرگداشت تهران 
و به بهانه روز جهان��ي معماري به 
بحث و نقد گذاش��ته ش��ود.  اين 
نشست با حضور احمد سعيدنيا، 
اسکندر مختاري طالقاني، مسرت 
اميرابراهيمي و حميدرضا ناصر نصير همراه خواهد بود. مدير اين برنامه 
و دبير جلسه نيز گيتي اعتماد است.  مؤسسه تهران، مطالعات کلانشهر  با 
همکاري خانه انديشمندان علوم انساني اين نشست را برگزار خواهند کرد.  
احمد سعيدنيا »ميعادگاه هاي تاريخي تهران«، اسکندر مختاري طالقاني 
»فضاهاي شهري در بستر تاريخ«، مسرت اميرابراهيمي »جايگاه فضاي 
مجازي در تعاملات اجتماعي اي��ران« و حميدرضا ناصرنصير »معماري 
قدرت / قدرت معماري« را به بحث خواهند گذاشت.  اين نشست دوشنبه، 
۱۶ مهرماه ۱۴۰۳ از س��اعت ۱۷ تا ۱۹ در خانه انديشمندان علوم انساني 
برگزار خواهد شد.  ورود به اين نشست براي عموم آزاد است و براي حضور 
بايد به ميدان ۷ تير، بلوار کريم خان زند، خيابان استاد نجات اللهي )ويلا(، 

نبش خيابان ورشو، خانه انديشمندان علوم انساني رفت. 

     معماری

 مجري »به افق فلسطين« 
به آنتن بازگشت

سيدحسين حسيني � مجري تلويزيون � که اخيراً به دليل 
اظهاراتش در برنامه »به افق فلسطين« چندهفته اي از سوي 
صداوسيما تعليق شده بود، مجدد به آنتن اين برنامه بازگشت. 
تعلي��ق مجري ش��بکه افق براي پاس��خ ب��ه اظه��ارات مجري 
آذربايجاني درباره تماميت ارضي جمهوري اس��لامي ايران، به 
يکي  از حاشيه هاي هفته هاي اخير تبديل شده بود.  اين مجري 
دوش��نبه ۹ مهر ماه با حضور مقابل دوربين برنامه شبکه افق به 

حواشي اخيرش که منجر به تعليق وي شده بود پايان داد.  
سيدحسيني در بخشي از برنامه ش��امگاه گذشته در اظهاراتي 
گفت: »ايران بزرگ با قدمت ۷۰۰۰ س��اله در س��ايه وحدت و 
همدلي هم��ه ايراني ها ماندگار خواهد بود و دش��من نمي تواند 

گزندي به کشور برساند.«
 او همچنين در توصيف عشق و علاقه اش به ايران اينچنين گفت: 

»دگران روند و آيند و تو همچنان که هستي«
سعيد ابوطالب � مستندس��از � و بابک خواجه پاشا � کارگردان 
و نويس��نده »در آغوش درخت« � از مهمان��ان برنامه »به افق 
فلسطين« بودند که سيدحسين حس��يني با آنها به گفت و گو 
پرداخت.  برنامه »به افق فلس��طين« به دلي��ل اهميت موضوع 
لبنان روزانه در چند بخش روي آنتن مي رود و اجراي س��اعت 
۲۰تا ۲۱ و ۳۰ دقيقه و ۲۳ تا ۳۰ دقيقه بامداد اين برنامه بر عهده 

سيدحسين حسيني است. 
-----------------------------------------------------

 بهروز غريب پور مسترکلاس 
نمايش عروسکي برگزار مي کند

دبيرخان�ه بيس�تمين جش�نواره بين الملل�ي نماي�ش 
عروس�کي تهران- مبارک اعلام کرد که کارگاه آموزش�ي 
به�روز غريب پ�ور ب�ا عن�وان »مَس�ترکلاس بررس�ي 
همه جانبه نمايش عروس�کي« در مهر ماه برگزار مي ش�ود. 
بر اساس اعلام دبيرخانه بيستمين جشنواره بين المللي نمايش 
عروس��کي تهران- مبارک، به��روز غريب پور کارگاه آموزش��ي 
»مَسترکلاس بررس��ي همه جانبه نمايش عروسکي« را در پنج 
جلسه به صورت حضوري در س��الن تئاتر فردوسي تهران ارائه 

خواهد کرد.  
زمان برگزاري اين مس��ترکلاس ۱۷ تا ۲۱ مهر ۱۴۰۳ از ساعت 
۱۱ تا ۱۴ است. علاقه مندان براي ثبت نام مي توانند در روزها و 
ساعت هاي اداري با دبيرخانه بيس��تمين جشنواره بين المللي 

نمايش عروسکي تهران- مبارک تماس بگيرند.  
»مسترکلاس بررسي همه جانبه نمايش عروسکي« آموزش هاي 
متنوعي را در بر مي گيرد که ش��امل نگاهي به ارزش هاي تئاتر 
عروس��کي در جهان، انواع ش��يوه هاي نمايش عروسکي، انواع 
بازي دهندگي )دستکش��ي، ميله اي، سايه، ماريونت و بونراکو(، 
متن در نماي��ش عروس��کي، کارگرداني، انتخاب ش��يوه اجرا، 
اهميت نور در اجرا، مديريت گروه و مديريت توليد اثر و ش��يوه 

جذب مخاطب مي شود.  
دانش��جويان و علاقه مندان خارج از تهران مي توانند از تخفيف 
ويژه ش��رکت در کارگاه هاي آموزش��ي جش��نواره بهره ببرند.  
اي��ن دوره  از جش��نواره  بين المللي نمايش  عروس��کي تهران- 
مبارک در بخش هاي نمايش هاي صحنه اي )مخاطب کودک، 
نوجوان و بزرگسال(، نمايش هاي فضاي باز، تئاتر ملل، فراگير، 
نمايشنامه نويس��ي، بخ��ش ۱۰۰ ثاني��ه اي )فض��اي مجازي(، 

اختراعات و دستاوردهاي تکنيکي برگزار مي شود. 
در جشنواره بيستم همچنين نشست هاي تخصصي و کارگاه هاي 
آموزش��ي و انتقال تجربه، جلس��ات گفت وگو با محوريت نقد و 
بررسي براي علاقه مندان به نمايش عروسکي برگزار مي شود. اين 

جشنواره با شعار »روياي سفيد دوستي« اجرا مي شود. 
بيستمين جشنواره بين المللي نمايش عروسکي تهران- مبارک 

۲۶ آذر تا ۳ دي ۱۴۰۳ در تهران برگزار خواهد شد.
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